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Dnia 31.3.2025r. 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 

Sesja 

 

Protokół Nr 13/2025 

 

XIII Sesja Rady Miejskiej, która odbyła się w dniu 26 marca 2025 roku.  

Miejsce posiedzenia: sala uroczystości noworudzkiego Ratusza, Rynek 1. 

Obrady rozpoczęto 26 marca 2025 o godz. 14:00, a zakończono o godz. 14:56 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Andrzej Behan     – Przewodniczący Rady Miejskiej  

2. Sylwia Dajczer-Gałczyńska 

3. Zdzisław Druciak 

4. Bogusław Frącek     – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  

5. Konrad Kałwak 

6. Beata Kłossowska-Tyszka 

7. Magdalena Lichwa 

8. Ewa Miś-Krzemińska 

9. Karolina Popiel 

10. Jerzy Pulit      - Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 

11. Joanna Sosnowska 

12. Janusz Staniocha 

13. Jarosław Ubik 

14. Regina Wałęsa 

15. Piotr Wróbel 

 

Goście, którzy również uczestniczyli w posiedzeniu:  

1. Tomasz Kiliński      - Burmistrz Miasta Nowa Ruda   

2. Marzena Wolińska     - Zastępca Burmistrza Miasta Nowa Ruda 

3. Sebastian Dominiak      - Skarbnik Miasta Nowa Ruda 

4. Krzysztof Michalak    - Radca Prawny 

5. Mariusz Fleszar     - Sekretarz Miasta Nowa Ruda  

6. Łukasz Jarosz     - Naczelnik OR  

6. Marta Krupa      - Naczelnik WOŚ 

7. Malwina Dubas     - Pracownik MK 

8.  Arkadiusz Stelmach     - Kierownik RZP    

9. Leszek Wójcik     - Naczelnik WIS  

10. Agnieszka Żołnierczyk    - Naczelnik WI 

11. Piotr Górnicki    - Zastępca Komendanta Straży Miejskiej  

12. Grzegorz Niedziela     - Prezes NTBS    

13. Krzysztof Czajka    - Rzecznik prasowy 

14. Adrian Luszka     - Projektant  

15. Media  

 

1. Otwarcie sesji i powitanie gości. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan – otworzył 13 sesję Rady Miejskiej. 

Powitał radnych oraz zaproszonych gości. 

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie - Andrzej Behan - 

stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania 

prawomocnych decyzji. (zał. Nr 1 – lista). 

 

3. Porządek obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan - zapytał radnych i zgromadzonych gości czy są uwagi 

bądź zapytania do proponowanego porządku obrad.  

 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta Nowa Ruda – wystąpił z wnioskiem o wprowadzenie do porządku 

obrad w pkt. 6 ppkt. a) projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa 

Ruda oraz ppkt c) w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej wspierającej zieloną transformację 

miast w Banku Gospodarstwa Krajowego 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan - zapytał radnych i zgromadzonych gości czy są uwagi 

bądź zapytania do proponowanego wniosku Burmistrza bądź jeszcze inne poprawki do porządku obrad. 

Wobec braku głosów poddał go pod głosowanie, a następnie cały porządek obrad. 

 

Głosowano w sprawie: 

wprowadzenia do porządku obrad w pkt. 6 ppkt. a) projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda oraz ppkt c) w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej 

wspierającej zieloną transformację miast w Banku Gospodarstwa Krajowego 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Andrzej Behan, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata Kłossowska-Tyszka , Karolina 

Popiel , Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (3) 

Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Magdalena Lichwa, Ewa Miś-Krzemińska 

NIEOBECNI (0) 

edit błąd: radna Sylwia Dajczer-Gałczyńska, radna Magdalena Lichwa oraz radna Ewa Miś-Krzemińska 

były „za” wprowadzeniem do porządku obrad w pkt. 6 ppkt. a) projektu uchwały w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda oraz ppkt c) w sprawie zaciągnięcia pożyczki 

długoterminowej wspierającej zieloną transformację miast w Banku Gospodarstwa Krajowego 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia porządku obrad sesji. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Ewa Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Janusz 

Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Magdalena Lichwa 

NIEOBECNI (0) 

edit błąd: radna Magdalena Lichwa była „za” przyjęciem porządku obrad sesji  

 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 15 głosami „za” przyjęła porządek obrad w brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji i powitanie gości.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3. Porządek obrad sesji.  

4. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Miejskiej.  

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie od dnia 18 lutego 2025 r. do 

dnia 17 marca 2025 r.  

6. Podjęcie uchwał:   

a) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda 

b) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2025 

c) w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej wspierającej zieloną transformację miast w Banku 

Gospodarstwa Krajowego 

d) w sprawie stwierdzenia, że projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla rejonu ulic 

Jasnej i Zagórze w Nowej Rudzie – część A nie narusza ustaleń studium 

e) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla rejonu ulic Jasnej i 

Zagórze w Nowej Rudzie – część A 

f) w sprawie ustalenia Strefy Płatnego Parkowania, wprowadzenia opłat za parkowanie pojazdów 

samochodowych w Strefie Płatnego Parkowania, wysokości stawek za parkowanie, wysokości opłat 

dodatkowych i sposobu ich pobierania 

g) w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego nr 2 w Nowej Rudzie  

h) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym na czas nieokreślony umowy najmu 

lokalu użytkowego położonego w Nowej Rudzie, przy ul. Rynek 16 

i) w sprawie regulaminu korzystania z cmentarzy komunalnych na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda 

j) w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda w 2025r. 

k) w sprawie przyjęcia Programu Osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2025 na terenie gminy 

miejskiej Nowa Ruda 

l) w sprawie przekazania petycji zgodnie z właściwością 

7. Interpelacje radnych.  

8. Zapytania radnych.  

9. Sprawy różne.  

a) sprawozdania roczne komisji stałych Rady Miejskiej w Nowej Rudzie za rok 2024 

10. Zakończenie obrad.  

https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/827f7174-d35d-4#collapse1
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/827f7174-d35d-4#collapse2
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/827f7174-d35d-4#collapse3
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/827f7174-d35d-4#collapse4
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/827f7174-d35d-4#collapse5
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/827f7174-d35d-4#collapse5
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/827f7174-d35d-4#collapse6
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/827f7174-d35d-4#collapse11
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/827f7174-d35d-4#collapse12
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/827f7174-d35d-4#collapse13
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/827f7174-d35d-4#collapse14
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4. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Miejskiej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan - zapytał radnych czy mają uwagi do protokołu z XII 

Sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie. Wobec braku głosów poddał go pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z XII sesji Rady Miejskiej. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Ewa Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Janusz 

Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Magdalena Lichwa 

NIEOBECNI (0) 

edit błąd: radna Magdalena Lichwa była „za” przyjęciem protokołu z XII sesji Rady Miejskiej 

 

Rada Miejska przyjęła bez uwag protokół z XII sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie. 

 

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie od dnia 18 lutego 2025r. do 

dnia 17 marca 2025r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan - zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania 

odnośnie Sprawozdania Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie od dnia 18 lutego 2025r. 

do dnia 17 marca 2025r. Wobec braków głosów poddał je pod głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia sprawozdania Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie od dnia 18 lutego 2025r. 

do dnia 17 marca 2025r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Janusz 

Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Ewa Miś-Krzemińska 
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NIEOBECNI (0) 

edit błąd: radna Ewa Miś-Krzemińska była „za” przyjęciem sprawozdania Burmistrza Miasta z realizacji 

uchwał oraz prac w okresie od dnia 18 lutego 2025r. do dnia 17 marca 2025r. 

 

Rada Miejska przyjęła bez uwag Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w 

okresie od dnia 18 lutego 2025r. do dnia 17 marca 2025r. 

 

6. Podjęcie uchwał : 

 a) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda 

 

Pan Sebastian Dominiak – Skarbnik Miasta Nowa Ruda – przedstawił, iż w związku z art. 231 ust. 1 ustawy 

o finansach publicznych konieczne jest, dokonanie zmian w treści załącznika: 

1. nr 1 uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej miasta Nowa Ruda, poprzez 

wprowadzenie zmian będących następstwem: 

1. Dostosowania wartości w kolumnie roku 2025 do wprowadzanych zmian w budżecie na 

rok 2025 zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej na dzień  

2. Zwiększenia przychodów w związku z planowanym zaciągnięciem pożyczki w Banku 

Gospodarstwa Krajowego ze środków Krajowego Plany Odbudowy na łączną kwotę 

5 656 188,16 w roku: 

a. 2025 na kwotę 2 691 396,04 zł 

b. 2026 na kwotę 2 964 792,12 zł. 

3. Zwiększenia rozchodów w roku 2025 na kwotę 29 784,90 w związku z częściową spłatą 

pożyczki z BGK. 

4. Zwiększenia deficytu budżetu o kwotę 2 661 611,14 zł z kwoty 12 953 866,80 zł do kwoty 

15 615 477,94 zł w związku ze zwiększeniem przychodów. 

5. Zmiany wartości wynikających z w/w przyczyn w pozycji: 

a. 2.1.3 wydatki na obsługę długu, 

b. 3 Wynik budżetu, 

c. 4 Przychody budżetu, 

d. 5 Rozchody budżetu, 

e. 6 Kwota długu. 

2. nr 2 uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej miasta Nowa Ruda, zmienia się plan 

wydatków dla przedsięwzięć, pn.: Termomodernizacja hali basenowej przy ul. Kłodzkiej 16 

w Nowej Rudzie. Równocześnie dokonano zmian w zakresie zaktualizowania wartości w kolumnie 

„Łączne nakłady finansowe” w zakresie wykonania za poprzedni okres. 

3. nr 3 uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej miasta Nowa Ruda, poprzez 

zaktualizowanie objaśnień wynikających z wprowadzanych zmian w budżecie na rok 2025 według 

stanu na dzień  

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Ewa Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Jarosław 

Ubik, Regina Wałęsa 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Wróbel 

BRAK GŁOSU (2) 

Magdalena Lichwa, Janusz Staniocha 

NIEOBECNI (0) 

edit błąd: radna Magdalena Lichwa i rady Janusz Staniocha byli „za” podjęciem uchwały w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda 

 

Uchwała Nr 102/XIII/2025 

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda 

 

 b) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2025 

 

Pan Sebastian Dominiak – Skarbnik Miasta Nowa Ruda – przedstawił następujące zmiany:  

1. 
  

2 358 770,10 – Stanowi łączną kwotę, zwiększenia dochodów i wydatków, w tym:   
1) 

 
8 787,00 – Zgodnie z pismem Wojewody Dolnośląskiego Nr FB-BP.3111.175.2025.ABł z dnia 

13 marca 2025 – przeznaczone na finansowanie ośrodków wsparcia dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi w związku z programem kompleksowego wsparcia 

rodzin „Za życiem”.  
2) 

 
32 517,00 – Zgodnie z pismem Wojewody Dolnośląskiego Nr FB-BP.3111.177.2025.GF z dnia 

13 marca 2025 – przeznaczone na dofinansowanie zadań własnych realizowanych 

w ramach programu „Posiłek w szkole i w domu” w 2025 r.  
3) 

 
2 019 507,00 – Zgodnie z pismem Wojewody Dolnośląskiego Nr FB-BP.3111.140.2025.DK z dnia 

3 marca 2025 – przeznaczone na dofinansowanie zadań własnych realizowanych w 

ramach programu „Posiłek w szkole i w domu” w 2025 r.  
4) 

 
180 290,00 – Zgodnie z pismem Ministerstwa Finansów Nr ST3.4751.6.20025 z dnia 12 marca 

2025 – w związki z uwzględnieniem w dochodach jednostek samorządu 

terytorialnego skutków wzrostu o 5% średnich wynagrodzeń nauczycieli.  
5) 

 
114 284,10 – Doposażenie placu zabaw przy Żłobku Miejskim nr 1 w Nowej Rudzie.  

6) 
 

1 385,00 – Zagospodarowanie centrum miasta Nowa Ruda w ramach Polsko-Szwajcarskiego 

Programu Rozwoju Miast.  
7) 

 
2 000,00 – Pozostałe zadania bieżące - UM 

2. 
  

850 000,00 – Stanowi łączną kwotę, zmniejszenia dochodów i wydatków:      
Termomodernizacja i wymiana źródeł ciepła w obiektach sportowych i 

edukacyjnych w gminach Partnerstwa Noworudzko-Radkowskiego. 

3. 
  

1 556 908,00 – Stanowi łączną kwotę, przeniesienia planu dochodów, w tym:       
Zmiana klasyfikacji w zakresie zadania pn. remont ul. Niepodległości w 

Nowej Rudzie z RFRD. 

4. 
  

235 222,55 – Stanowi łączną kwotę, przeniesienia wydatków w ramach działów, zgodnie 

z punktem 4 uzasadnienia tabelarycznego. Przeniesienia wynikają z bieżących 

potrzeb jednostek. 

5. 
  

29 784,90 – Stanowi łączą kwotę zwiększenia rozchodów i zmniejszenia wydatków: 
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Pożyczka w Banku Gospodarstwa Krajowego ze środków KPO na zadanie pn. 

Termomodernizacja hali basenowej przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie. 

6. 
  

2 691 396,04 – Stanowi łączną kwotę, zwiększenia wydatków i przychodów, w tym:       
Zadanie pn. Termomodernizacja hali basenowej przy ul. Kłodzkiej 16 

w Nowej Rudzie. Planuje się sfinansować w/w zadanie pożyczką zaciągniętą 

w Banku Gospodarstwa Krajowego ze środków Krajowego Planu Odbudowy. 

Pożyczką można finansować przedsięwzięcia wspierające zieloną transformację 

miast lecz bez możliwości kwalifikowania podatku VAT. Jednakże finansowaniu 

podlegają również zadania spełniające kryteria, które zostały zrealizowane 

w okresie od roku 2020. Dokonano oceny dotychczas realizowanych zadań. Dwa 

z nich, Zielona rewitalizacja targowiska przy ul. Kłodzkiej w Nowej Rudzie Słupcu 

oraz Renowacja energetyczna budynku komunalnego przy ul. Kościelnej 18a 

w Nowej Rudzie pozwalają na dokonanie rozliczenia wydatków netto w ramach 

zasad udzielania pożyczki. Rozliczenie w/w zadań pozwoli na uzyskanie źródła 

finansowania niekwalifikowanego podatku VAT na zadaniu Termomodernizacja hali 

basenowej przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie. 

7. 
    

Dokonuje się zmiany załącznika nr 3,6 i 7 do budżetu miasta na rok 2025. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2025 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Ewa Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Joanna 

Sosnowska, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Wróbel 

BRAK GŁOSU (1) 

Janusz Staniocha 

NIEOBECNI (0) 

edit błąd: radny Janusz Staniocha był „za” podjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 

miasta na rok 2025 

 

Uchwała Nr 103/XIII/2025 

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2025 

 

 c) w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej wspierającej zieloną transformację miast w Banku 

Gospodarstwa Krajowego 
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Pan Sebastian Dominiak – Skarbnik Miasta Nowa Ruda – Zgodnie z Wieloletnią Prognozą Finansową 

Miasta Nowa Ruda (WPF) planuje się zaciągnąć pożyczkę długoterminową wspierającą zieloną 

transformację miast na kwotę 5 656 188,16. Środki te są niezbędne do realizacji zadania inwestycyjnego 

pn. Termomodernizacja hali basenowej przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie. Pożyczka oferowana na 

rynku finansowym przez Bank Gospodarstwa Krajowego ze środków KPO ma charakter preferencyjny, 

zaletami pożyczki, w porównaniu z ofertą banków komercyjnych, jest: 

• Możliwość refinansowania wydatków poniesionych po 01.02.2020 r. 

• Okres finansowania do 20 lat. 

• Możliwość karencji w spłacie kapitału. 

• Koszty obsługi długu (odsetek) równe zero lub 1%. 

• Możliwość umorzenia 5 % kwoty kapitału. 

Pożyczka nie pozwala na finansowanie podatku VAT, jednak miasto zrealizowało zadania inwestycyjne pn. 

Zielona rewitalizacja targowiska przy ul. Kłodzkiej w Nowej Rudzie Słupcu oraz Renowacja energetyczna 

budynku komunalnego przy ul. Kościelnej 18a w Nowej Rudzie. Zasady udzielania pożyczki dopuszczają 

refinansowanie poniesionych kosztów w/w zadań. Kwota, jaką można uzyskać z refinansowania  

(1 191 396,04 zł), pozwala na sfinansowanie podatku VAT na zadaniu Termomodernizacja hali basenowej 

przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej wspierającej zieloną transformację 

miast w Banku Gospodarstwa Krajowego 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Ewa Miś-Krzemińska , Jerzy Pulit, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Karolina Popiel , Joanna Sosnowska, Piotr Wróbel 

BRAK GŁOSU (1) 

Janusz Staniocha 

NIEOBECNI (0) 

edit błąd: radny Janusz Staniocha był „za” podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki 

długoterminowej wspierającej zieloną transformację miast w Banku Gospodarstwa Krajowego 

 

Uchwała Nr 104/XIII/2025 

w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej wspierającej zieloną transformację miast w 

Banku Gospodarstwa Krajowego 

 

 d) w sprawie stwierdzenia, że projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla rejonu 

ulic Jasnej i Zagórze w Nowej Rudzie – część A nie narusza ustaleń studium 
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Pan Adrian Luszka – Projektant Firmy Geoplan – dwie uchwały zostały przedłożone do zaopiniowania. 

Plan miejscowy stanowi narzędzie realizacji polityki przestrzennej gminy, określonej w studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego. Ustalenia planu miejscowego nie mogą 

naruszać postanowień tego dokumentu, dlatego stosownie do ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym oceniono spójność miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla rejonu ulic 

Jasnej i Zagórze w Nowej Rudzie – część A z ustaleniami Studium. Rozpatrując przeznaczenia terenu 

w planie miejscowym i funkcjonalne jednostki terenowe ustalone w studium, w planie miejscowym teren 

o symbolu „MW-MN-U" – teren zabudowy mieszkaniowej wielorodzinnej lub zabudowy usługowej albo 

zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej lub zabudowy usługowej leży w jednostce o symbolu MU – 

tereny z przewagą zabudowy mieszkaniowej i usług. Wyodrębniono także teren drogi publicznej klasy 

zbiorczej „KDZ” oraz teren drogi publicznej klasy głównej „KDG” zgodnie z ich przebiegiem. 

W odniesieniu do terenu KDW – drogi wewnętrznej to przeznaczenie takie dopuszczone jest w ramach 

jednostki MU. Stwierdza się także nienaruszenie ustaleń studium w odniesieniu do innych ustaleń 

dotyczących m.in. kształtowania zabudowy i zagospodarowania terenu. Oby dwa plany merytorycznie 

dotyczą części ulicy Jasnej.  

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Nie wnosiła uwag.  

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie stwierdzenia, że projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla rejonu ulic Jasnej i Zagórze w Nowej Rudzie – część A nie narusza ustaleń studium 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, 

Magdalena Lichwa, Ewa Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Beata Kłossowska-Tyszka 

BRAK GŁOSU (1) 

Janusz Staniocha 

NIEOBECNI (0) 

edit błąd: radny Janusz Staniocha był „za” podjęciem uchwały w sprawie stwierdzenia, że projekt 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla rejonu ulic Jasnej i Zagórze w Nowej Rudzie – 

część A nie narusza ustaleń studium 

 

Uchwała Nr 105/XIII/2025 

w sprawie stwierdzenia, że projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla rejonu 

ulic Jasnej i Zagórze w Nowej Rudzie – część A nie narusza ustaleń studium 

 

 e) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla rejonu ulic Jasnej 

i Zagórze w Nowej Rudzie – część A 
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Pan Adrian Luszka – Projektant Firmy Geoplan - głównym celem sporządzenia planu jest umożliwienie 

realizacji zabudowy mieszkaniowo-usługowej, w odpowiedzi na rosnące zapotrzebowanie na tę funkcję 

oraz dostosowanie obowiązujących na jego obszarze ustaleń (określonych w obowiązującym miejscowym 

planie – Uch. Nr 28/IV/98 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 30 grudnia 1998 r. w sprawie uchwalenia 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego terenów przemysłu nieuciążliwego w Nowej 

Rudzie) do kierunków zagospodarowania wskazanych w Studium. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla rejonu 

ulic Jasnej i Zagórze w Nowej Rudzie – część A 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, 

Magdalena Lichwa, Ewa Miś-Krzemińska , Jerzy Pulit, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Beata Kłossowska-Tyszka , Joanna Sosnowska 

BRAK GŁOSU (2) 

Karolina Popiel , Janusz Staniocha 

NIEOBECNI (0) 

edit błąd: radna Karolina Popiel i radny Janusz Staniocha byli „za” podjęciem uchwały w sprawie 

uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla rejonu ulic Jasnej i Zagórze w Nowej 

Rudzie – część A 

 

Uchwała Nr 106/XIII/2025 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla rejonu ulic Jasnej i 

Zagórze w Nowej Rudzie – część A 

 

Pan Arkadiusz Stelmach oraz Pan Adrian Luszka opuścili 13 sesję Rady Miejskiej.  

 

 f) w sprawie ustalenia Strefy Płatnego Parkowania, wprowadzenia opłat za parkowanie pojazdów 

samochodowych w Strefie Płatnego Parkowania, wysokości stawek za parkowanie, wysokości opłat 

dodatkowych i sposobu ich pobierania 

 

Pani Agnieszka Żołnierczyk – Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Inwestycji - Polityka parkingowa ma 

bezpośredni i znaczący wpływ na życie  mieszkańców miasta. W szczególności dostępność do miejsc 

parkingowych zarówno wzdłuż krawężników, jak i wydzielonych, jest przedmiotem dużej troski 

kierowców, właścicieli sklepów oraz  zakładów usługowych i ich klientów. Wdrożenie, utrzymywanie oraz 

wprowadzanie wszelkich zmian systemu płatnego parkowania, pomimo wstępnego napotykania na rozmaite 

bariery, okazało się sprawdzonym w praktyce wielu już miast, efektywnym i systemowym sposobem 
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rozwiązania problematyki parkowania. Miasto Nowa Ruda charakteryzuje się znacznym deficytem miejsc 

postojowych. Ocena sytuacji parkingowej i dostępności wykazuje konieczność wymuszenia rotacji 

parkujących pojazdów. Wprowadzenie Strefy Płatnego Parkowania w mieście Nowa Ruda z całą pewnością 

wpłynęło na zwiększenie rotacji parkujących pojazdów samochodowych i sprawność całego sytemu 

komunikacyjnego i bezpieczeństwa ruchu. Skutecznym systemowym dla Nowej Rudy rozwiązaniem 

problematyki parkingowej w centrum miasta jest utrzymanie funkcjonowania sprawnej organizacyjnie 

Strefy Płatnego Parkowania, z systemem szczelnego poboru opłat przy pomocy parkomatów oraz 

dodatkową, wysoce wygodną dla kierowców, opcją umożliwienia regulowania opłat przy pomocy 

telefonów komórkowych i prowadzenia sprawnej kontroli uiszczania opłat.  Zgodnie z art. 13b ust 3 ustawy 

o drogach publicznych rada miasta na wniosek burmistrza, zaopiniowany przez organy zarządzające 

drogami i ruchem na drogach, może ustalić strefę płatnego parkowania lub śródmiejską strefę płatnego 

parkowania.  

 

Pan Krzysztof Michalak – Radca Prawny – w imieniu Burmistrza chciał złożyć dwie autopoprawki do tego 

projektu uchwały. Wynikają one z konsultacji z organem nadzoru. Pierwsza dotyczy paragrafu 6 pkt. 2 

regulaminu. Proponuje się aby ten zapis został wykreślony. Kwestia dotyczy, że Rada nie ma kompetencji 

do ograniczeń czasowych przy określeniu stawki zerowej. Może określić stawkę zerową zgodnie z ustawą 

o drogach publicznych natomiast nie ma kompetencji do ograniczeń czasowych, tak więc albo przyznaje 

się stawkę zerową dla ludzi z kartami dla osób niepełnosprawnych albo się tego nie przyznaje. W związku 

z tym propozycja jest taka, aby to wykreślić. Druga autopoprawka dot. paragrafu 11 i zmiany sformułowań. 

Organ stwierdził, że nie powinno być sformułowania cyt. :„ (…)lecz nie uprawniają do zastrzegania stałego 

miejsca parkowania i nie stanowią podstawy do roszczeń w przypadku braku miejsc parkingowych” i 

proponuje się:„Wykupienie  karty abonamentowej nie jest równoznaczne z wykupieniem miejsca 

postojowego”.  

 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Komunikacji – Janusz Staniocha –  Komisja opiniowała 

projekt już po uwagach nadzoru. Mieli kłopot z abonamentem typu O na okaziciela, ale pomimo to Komisja 

Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała cały projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie ustalenia Strefy Płatnego Parkowania, wprowadzenia opłat za parkowanie 

pojazdów samochodowych w Strefie Płatnego Parkowania, wysokości stawek za parkowanie, wysokości 

opłat dodatkowych i sposobu ich pobierania wraz z autopoprawkami  

  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Ewa Miś-Krzemińska , Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Jarosław 

Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Karolina Popiel 

BRAK GŁOSU (1) 

Janusz Staniocha 

NIEOBECNI (0) 
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edit błąd: radny Janusz Staniocha był „za” podjęciem uchwały w sprawie ustalenia Strefy Płatnego 

Parkowania, wprowadzenia opłat za parkowanie pojazdów samochodowych w Strefie Płatnego Parkowania, 

wysokości stawek za parkowanie, wysokości opłat dodatkowych i sposobu ich pobierania wraz 

autopoprawkami  

 

Uchwała Nr 107/XIII/2025 

w sprawie ustalenia Strefy Płatnego Parkowania, wprowadzenia opłat za parkowanie pojazdów 

samochodowych w Strefie Płatnego Parkowania, wysokości stawek za parkowanie, wysokości opłat 

dodatkowych i sposobu ich pobierania 

 

 g) w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego nr 2 w Nowej Rudzie 

 

Pan Leszek Wójcik – Naczelnik Wydziału Infrastruktury Społecznej - zgodnie z art. 91 ust. 1,2 i 5 Prawa 

oświatowego- organ prowadzący szkoły różnych typów lub placówek może je połączyć w zespół. 

Połączenie nie narusza odrębności rad pedagogicznych, rad rodziców, rad szkół lub placówek i samorządów 

uczniowskich poszczególnych szkół lub placówek, o ile statut zespołu nie stanowi inaczej. Organ 

prowadzący może połączyć w zespół prowadzoną przez siebie szkołę podstawową z prowadzonym przez 

siebie przedszkolem mającym siedzibę na obszarze objętym obwodem tej szkoły. Utworzenie zespołu 

następuje w trybie art. 88 Prawa oświatowego, z tym, że akt założycielski wymaga zaopiniowania przez 

rady pedagogiczne. Rada Pedagogiczna Przedszkola Miejskiego nr 1 w Nowej Rudzie pozytywnie, zaś Rada 

Pedagogiczna Szkoły Podstawowej nr 2 w Nowej Rudzie negatywnie zaopiniowała Akt Założycielski 

Zespołu Szkolno - Przedszkolnego nr 2 w Nowej Rudzie. Dolnośląski Kurator Oświaty przesłał pismem 

znak: DW.542.18.2025.MK z dnia 17 marca 2025r. pozytywną opinię w sprawie utworzenia Zespołu 

Szkolno – Przedszkolnego nr 2 w Nowej Rudzie. Utworzenie zespołu spowoduje efektywniejsze i 

sprawniejsze administrowanie oraz zarzadzanie finansami. Umożliwi to również racjonalne wykorzystanie 

kadry obu jednostek. Pracownicy szkoły i przedszkola staną się  pracownikami zespołu.  

 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych – Sylwia Dajczer – Gałczyńska  - Komisja Spraw Społecznych 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – zapytał co było powodem negatywnej opinii Rady 

Pedagogicznej Szkoły Podstawowej Nr 2.  

 

Pan Leszek Wójcik – Naczelnik Wydziału Infrastruktury Społecznej – nie podano przyczyny. Rada 

Pedagogiczna opiniuje akt założycielski nie całą uchwałę. Ani w jednej opinii ani w drugiej nie było 

podanego powodu. Można domniemać, że Przedszkole ma więcej do zyskania z połączenia placówek.  

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego nr 2 w Nowej Rudzie 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
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Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Ewa Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Janusz 

Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Joanna Sosnowska 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

Uchwała Nr 108/XIII/2025 

w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego nr 2 w Nowej Rudzie 

 

 h) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym na czas nieokreślony umowy 

najmu lokalu użytkowego położonego w Nowej Rudzie, przy ul. Rynek 16 

 

Pani Malwina Dubas – Pracownik Mienia Komunalnego - nieruchomość lokalowa opisana w § 1 niniejszej 

uchwały stanowi własność Gminy Miejskiej Nowa Ruda i znajduje się w gminnym zasobie nieruchomości. 

W świetle obowiązujących przepisów ustawy o gospodarce nieruchomościami, nieruchomości mogą być 

przedmiotem obrotu, w tym m.in. mogą być oddawane w najem. Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. „a” ustawy 

z dnia 21 sierpnia 1997 roku  o  gospodarce  nieruchomościami (tekst  jednolity  Dz. U. z 2024 r., poz. 1145 

ze zm.) do wyłącznej właściwości rady gminy należy podejmowanie uchwał w sprawach majątkowych 

gminy, przekraczających zakres zwykłego zarządu, dotyczących zasad nabywania, zbywania i obciążania 

nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na 

czas nieoznaczony, o ile ustawy szczególne nie stanowią inaczej; uchwała rady gminy jest wymagana 

również w przypadku, gdy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat strony zawierają kolejne umowy, 

których przedmiotem jest ta sama nieruchomość; do czasu określenia zasad wójt może dokonywać tych 

czynności wyłącznie za zgodą rady gminy. Przedmiotowy lokal o powierzchni 261,88 m2, zlokalizowany 

jest na parterze i położony jest w budynku przy Rynek 16 w Nowej Rudzie w obrębie działki nr 412, obr. 3, 

AM 20, dla której Sąd Rejonowy w Kłodzku prowadzi księgę wieczystą o numerze  SW2K/00010402/7. 

Pismem z dnia 19 lutego 2025 r. wspólnicy Baru Mlecznego Kolorowa s.c. z siedzibą w Nowej Rudzie 

zwrócili się do Gminy Miejskiej Nowa Ruda o zawarcie umowy najmu przedmiotowego lokalu na czas 

nieokreślony. Należy wskazać, że Bar Mleczny w tym miejscu prowadzony jest od 36 lat. Przedmiotowa 

działalność najpierw prowadzona była przez Panią Krystynę Chłoń – Gazur, a następnie kontynuowana w 

formie spółki cywilnej, której jednym ze wspólników jest Pani Krystyna Chłoń – Gazur. W celu 

dostosowania lokalu do prowadzonej działalności lokal był remontowany i modernizowany. Podkreślenia 

wymaga, że dalsza działalność Baru Mlecznego leży w interesie społecznym, albowiem Bar Mleczny z 

definicji ma zapewnić dostęp do ciepłych posiłków osobom z każdej warstwy społecznej. Dzięki 

otrzymywanym dotacjom możliwe jest zmniejszenie cen posiłków i umożliwienie zjedzenia ciepłego 

posiłku także przez niezamożnych klientów. Bar Mleczny „Kolorowa” zapewnia także dostawę posiłków 

na zlecenie Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznego w Nowej Rudzie oraz Policji.  Nie ulega wątpliwości 

zatem, że w interesie Miasta i lokalnej społecznej jest kontynuacja działalności Baru Mlecznego 

„Kolorowa”, którego tradycja sięga już 35 lat. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
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podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym na czas nieokreślony 

umowy najmu lokalu użytkowego położonego w Nowej Rudzie, przy ul. Rynek 16 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Ewa Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Joanna 

Sosnowska, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

Uchwała Nr 109/XIII/2025 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym na czas nieokreślony umowy 

najmu lokalu użytkowego położonego w Nowej Rudzie, przy ul. Rynek 16 

 

 i) w sprawie regulaminu korzystania z cmentarzy komunalnych na terenie Gminy Miejskiej Nowa 

Ruda 

 

Pani Malwina Dubas – Pracownik Mienia Komunalnego - Prokuratura Rejonowa w Kłodzku pismem z dnia 

3 lutego 2025 roku wniosła o zmianę § 11 ust.11 Uchwały nr 329/XXXV/17 Rady Miejskiej w Nowej 

Rudzie z dnia 21 czerwca 2017 roku w sprawie regulaminu korzystania z cmentarzy komunalnych na terenie 

Gminy Miejskiej Nowa Ruda, oraz uchylenie § 2, § 6 ust. 2 – 5, § 7 ust. 1 – 5, § 8 ust. 1 i 2, § 13 zawartych 

w w/w Uchwale z uwagi na to, że mają one charakter istotnego naruszenia prawa, bowiem polegają one na 

wydaniu zakwestionowanych przepisów Regulaminu z przekroczeniem ustawowej delegacji albo pozostają 

sprzeczne w swej treści z przepisami ustaw, a zatem z tych względów nie mogą się one ostać i muszą zostać 

uchylone, a § 11 ust.11 zmieniony. 

Po wprowadzeniu zmian do w/w Uchwały zgodnie z wnioskami Prokuratora, należało podjąć nową 

Uchwałę albowiem wprowadzone modyfikacje oraz te będące skutkiem m.in. interwencji Prokuratora i 

Sądu sprawiają że Regulamin stał się nieczytelny dla przeciętnego obywatela. 

 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Komunikacji – Janusz Staniocha –  komisja wyraziła 

pozytywną, lecz nie jednogłośnie opinię. Chciał przekazać opinię tej drugiej części. Wszystko 

funkcjonowało i nie było skarg. Teraz jest to wszystko wywrócone do góry nogami. Dziwi go  

funkcjonowanie nadzoru. Inne miasta wprowadzają regulaminy, które są ich pierwszymi regulaminami. 

Nie różnią się one niczym od tego co było w naszym mieście i są akceptowane. Teraz prokuratura zarzuca, 

że te zapisy są nieprawidłowe. Nie rozumie tego działania, ale pomimo to Komisja Porządku Publicznego 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Pan Krzysztof Michalak – chciał zgłosić techniczną autopoprawkę w imieniu Burmistrza do podstawy 

prawnej i prosi o wykreślenie art. 2 ust. 1 ustawy z dnia 31 stycznia 1959 r. o cmentarzach i chowaniu 

zmarłych (t.j. Dz. U. z 2024 r. poz. 576) gdyż jest to przepis zbędny.  

 

Głosowano w sprawie: 
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podjęcia uchwały w sprawie regulaminu korzystania z cmentarzy komunalnych na terenie Gminy Miejskiej 

Nowa Ruda 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Andrzej Behan, Zdzisław Druciak, Konrad Kałwak, Beata Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Ewa 

Miś-Krzemińska , Jerzy Pulit, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Bogusław Frącek, Karolina Popiel , Joanna Sosnowska, Janusz Staniocha 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

Uchwała Nr 110/XIII/2025 

w sprawie regulaminu korzystania z cmentarzy komunalnych na terenie Gminy Miejskiej Nowa 

Ruda 

 

 j) w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda w 2025r. 

 

Pani Marzena Wolińska – Zastępca Burmistrza Miasta Nowa Ruda - zapewnienie opieki bezdomnym 

zwierzętom oraz ich wyłapywanie należy do zadań własnych Gminy. W związku z art.11a ustawy z dnia 21 

sierpnia 1997 r. o ochronie zwierząt Rada Miasta określa w drodze uchwały, corocznie do dnia 31 marca 

program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. Uchwała taka 

powinna określać zasady wyłapywania zwierząt bezdomnych, a także rozstrzygać o dalszym postępowaniu 

ze zwierzętami bezdomnymi. W związku z powyższym przygotowany został Program opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt, który stanowi załącznik do uchwały. 

Projekt programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 

przekazano zgodnie z zapisami ustawy do zaopiniowania: 

 

TOWARZYSTWO OPIEKI NAD ZWIERZĘTAMI ZARZĄD GŁÓWNY W WARSZAWIE  

POWIATOWY INSPEKTORAT WETERYNARII W KŁODZKU Z/S W BYSTRZYCY KŁODZKIEJ 

STOWARZYSZENIE OCHRONY ZWIERZĄT “EKOSTRAŻ” WROCŁAW 

NADLEŚNICTWO JUGÓW 

KOŁO ŁOWIECKIE “KNIEJA”-ŚWIERKI 

KOŁO ŁOWIECKIE “ŻBIK”-NOWA RUDA 

KOŁO ŁOWIECKIE “DIANA”-NOWA RUDA 

KOŁO ŁOWIECKIE “RYŚ” -NOWA RUDA 

 

Jeden z w/w podmiotów wniósł uwagi do projektu programu, ale nie zostały one uwzględnione. 

 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych – Sylwia Dajczer – Gałczyńska  - Komisja Spraw Społecznych 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
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podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda w 2025r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka, Magdalena Lichwa, Ewa Miś-Krzemińska, Karolina Popiel, Jerzy Pulit, Joanna 

Sosnowska, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

Uchwała Nr 111/XIII/2025 

w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda w 2025r. 

 

 k) w sprawie przyjęcia Programu Osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2025 na terenie 

gminy miejskiej Nowa Ruda 

 

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Nowej Rudzie od wielu lat realizuje zadania własne gminy 

o charakterze obowiązkowym jakim jest świadczenie pomocy w formie usług opiekuńczych dla osób, które 

z powodu wieku, wymagają pomocy innych osób. Z uwagi na starzejące się społeczeństwo rośnie liczba 

osób wobec których należy podejmować działania nastawione na zapewnienie dostępu do usług 

społecznych. Realizacja programu „Korpus Wsparcia Seniora” przyczynia się do poszerzenia oferty 

skierowanej na rzecz osób starszych jak również do podwyższenia standardów usług skierowanych do tej 

grupy osób. Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej po raz pierwszy przystąpił w roku 2022 do realizacji w/w 

programu w zakresie modułu II, wspierającego gminy w realizacji usług opiekuńczych poprzez dostęp do 

tzw. „opieki na odległość‘‘. Zakupiono wtedy tzw. ‘‘opaski bezpieczeństwa‘‘ wraz z obsługą systemu dla 61 

osób. W roku 2024 z ‘’opasek bezpieczeństwa’’  skorzystało narastająco 40 osób dla których opłacono 396 

abonamentów – średnio miesięcznie opłacono 33 abonamentów. Wydatkowano na ten cel kwotę 15.840,00zł 

z tego 12.672,00zł dotacji; 3.168,00 śr. własne. W roku 2024 rzeczywista liczba zgłoszeń do dyspozytora 

przy użyciu opaski wyniosła 98. Z tego 94 połączenia zostały zakończone udzieleniem wsparcia przez 

telefon / tzw. teleporada/,a 4 powiadomieniem o interwencję osób wskazanych do kontaktu / tzw. 

powiadomienie sieci pomocowej/. Nie było wezwań karetki/służb ratunkowych. Dla części seniorów 

posiadanie opaski poprawiło poczucie bezpieczeństwa i wyrazili oni chęć korzystania z niej w roku 2025; 

część zwróconych opasek może zostać bezpłatnie użyczona kolejnym chętnym osobom. Obecnie z opasek 

korzysta 34 osób. Miesięczny koszt abonamentu dla jednej osoby to 35zł.  Istnieje zatem konieczność 

zakupu, dla odbiorców opasek bezpieczeństwa,  obsługi systemu wsparcia u wybranego realizatora usługi.  

Zaprezentowała opaskę radym do wglądu.   

 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych – Sylwia Dajczer – Gałczyńska  - Komisja Spraw Społecznych 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
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podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Programu Osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2025 na 

terenie gminy miejskiej Nowa Ruda 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Ewa Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Joanna 

Sosnowska, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

Uchwała Nr 112/XIII/2025 

w sprawie przyjęcia Programu Osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2025 na terenie 

gminy miejskiej Nowa Ruda 

 

 l) w sprawie przekazania petycji zgodnie z właściwością 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – Regina Wałęsa – do Rady Miejskiej wpłynęła Petycja 

wniesiona przez Ogólnopolskie Zrzeszenie Sędziów "AEQUITAS" z siedzibą w Łodzi, z dnia 5 marca 2025 

(data wpływu: 11 marca br.). Przedmiotem petycji jest obrona konstytucyjnej zasady niezawisłości i 

niezależności sędziów polskich. Petycja została skierowana do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej w Nowej Rudzie, a następnie wraz ze stanowiskiem tej Komisji została wniesiona pod obrady 

sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie. 

Komisja badając stan prawny wnioskowanej petycji wskazała, iż zgodnie z art.  179. Ustawy 

Zasadniczej cyt.: „Sędziowie są powoływani przez Prezydenta Rzeczypospolitej, na wniosek Krajowej 

Rady Sądownictwa, na czas nieoznaczony.” Wobec powyższego postulat wykracza poza zakres kompetencji 

rady gminy dlatego też uzasadnione jest przekazanie postulowanych zapisów  

wg właściwości do Ministra Sprawiedliwości. Mając powyższe na uwadze Komisja Skarg, Wniosków i 

Petycji rekomenduje za zasadne podjęcie uchwały w sprawie przekazania przedmiotowej petycji zg z 

właściwością. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie przekazania petycji zgodnie z właściwością 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Behan, Zdzisław Druciak, Konrad Kałwak, Ewa Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, 

Joanna Sosnowska, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
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Bogusław Frącek, Beata Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa 

BRAK GŁOSU (1) 

Sylwia Dajczer-Gałczyńska 

NIEOBECNI (0) 

edit błąd: radna Sylwia Dajczer – Gałczyńska była „za” podjęciem uchwały w sprawie przekazania petycji 

zgodnie z właściwością 

 

Uchwała Nr 113/XIII/2025 

w sprawie przekazania petycji zgodnie z właściwością 

 

7. Interpelacje radnych. 

 

Radny Konrad Kałwak – złożył i odczytał pisemną interpelację dot. rozważenia możliwości i 

zabezpieczenia środków na budowę wybiegu dla psów na terenie Os. Piastowskiego 

 

8. Zapytania radnych. 

 

Radni nie wnieśli żadnych zapytań. 

 

9. Sprawy różne. 

 a) sprawozdania roczne komisji stałych Rady Miejskiej w Nowej Rudzie za rok 2024 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej- Andrzej Behan – poinformował że do wglądu są udostępnione 

sprawozdania z działalności poszczególnych komisji stałych za rok ubiegły. Przekazał również, że do 31 

kwietnia trzeba składać oświadczenia majątkowe w Biurze Rady do Pani Justyny Caban, która jest 

upoważniona do odbierania tych dokumentów. Kolejną sprawą jest planowane spotkanie z 

Przedstawicielami Nadleśnictwa Jugów. Są dwie możliwości spotkania. Jedna propozycja to Komisja Spraw 

Społecznych z udziałem innych radnych niebędących członkami tej komisji 23 kwietnia albo sesja 

tematyczna 30 kwietnia, na której zostanie przedstawiona prezentacja. Propozycja pracy w terenie jest 

uciążliwa, dlatego poinformuje w jakim trybie będzie się to odbywało. Jak będzie tylko wiedział jaka jest 

decyzja z nadleśnictwa to poinformuje wszystkich.  

 

10. Zakończenie obrad. 

 

Wobec wyczerpania dziennego porządku obrad 13 sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie Przewodniczący 

Rady Andrzej Behan zamknął jej posiedzenie. 

 

Projekty uchwał oraz uchwały podjęte przez Radę stanowią załączniki do protokołu. 

Na tym protokół zakończono. 

  

 

Protokołował(a): Katarzyna Kochajkiewicz 

 

 


